
Geachte Gemeenteraad Westerveld, geachte Voorzitter,

In 2014 kochten wij een woning in Dwingeloo.
Prachtig, te midden van weilanden en koeien.

Dat duurde echter niet lang. In het zelfde jaar werden er lelies gepoot rechts 
naast en achter ons.
De boer stopte met zijn koeien en verhuurt zijn land aan een lelieboer.
De afgelopen 5 jaar zijn wij ingebouwd door lelies en pioenen, dus ook links en 
voor ons perceel. De koeien zijn weg.
Als de bollenboer “een goede buur” was zou hij ons ver voor een 
gewasbespuiting waarschuwen dat ze eraan kwamen en mededelen met welk 
middel zij spuiten. 

Dit natuurlijk om ons te beschermen tegen hun gewasbeschermingsmiddelen 
en ons de tijd te geven om het advies dat de gezondheidsraad heeft afgegeven, 
op te kunnen volgen: naar binnengaan, ramen en deuren te sluiten, de was en 
de dieren binnen te halen en vooral binnen te blijven!

Volgens het OBO onderzoek van het RIVM lopen mensen die binnen 250 meter 
van een gewasbespuiting wonen risico. Ons huis staat aan 2 kanten 
respectievelijk 20 en 35 meter van de velden pioenen en lelies af. De wind 
staat, “heel gelukkig” voor ons, altijd west- of oostelijk of iets ertussenin, vanaf 
die velden op ons gericht. Het waait op ons perceel bijna altijd hard veelal zelfs 
stormachtig, natuurlijk precies als de bespuitingen plaatsvinden. Met het 
gevolg dat wij vaak het gif ruiken/ bemerken, brandende ogen en keel krijgen. 
Als reactie op het gif hoesten en misselijk worden.

Dat er bespuitingen bij veel te harde wind plaatsvinden hebben wij aangegeven 
bij de bollenboer, de landeigenaar, de gemeente, bij de NVWA en zelfs bij 
minister Schouten. Wij worden niet gehoord want de bespuitingen juist op die 
momenten gaan gewoon door.
De bollen zijn voor de bollenboer en de landeigenaar hun geld, hun inkomen. 
Dat zij bewerkingen moeten uitvoeren begrijpen wij. Wat wij echter niet 
begrijpen is dat er wetten zijn die de bespuitingen zouden moeten beperken, 
ons burgers zou moeten beschermen! Een voorbeeld: met een windkracht 
groter dan 5 meter per seconde mag er niet meer gespoten worden! Deze wet 
lijkt niet van toepassing op een bollenboer. De bollen worden gewoon, zelfs bij 



windsnelheid van 8-9 m/s (westelijk) recht op ons perceel staand, bespoten! 
Natuurlijk zonder waarschuwing vooraf!

Deze klacht hebben wij de NVWA gemeld, wij hebben de meneer van de NVWA 
onze foto’s van de bespuiting en onze windmeter laten zien, hij vond het heel 
erg vervelend maar kon niets doen want er is een escape: de bollen hebben 
vast een ziekte die op die dag en op dat moment bestreden moet worden, 
storm met wind 8-9 m/s op ons gericht of niet! 

Ook is een van de voorgestelde voorschriften om te bespuiten met een grove 
druppel, zodat er minder gif verwaait en bij de “buren” terecht komt. Het zal 
wel duurder zijn want wij hebben altijd alleen maar slingers van 
bespuitingsnevel gezien meters lang achter de spuitarmen.

Er wordt om ons heen minimaal 4-5 keer per week gespoten, de wind meestal 
krachtig op ons perceel gericht.
Helaas worden wij niet gewaarschuwd van te voren als er een bespuiting gaat 
plaatsvinden.
Wij krijgen niet de tijd om onze was en dieren binnen te halen. Het is al vaak 
gebeurt dat wij ofwel in de tuin of aan de weg stonden te praten, of lekker aan 
het barbecueën waren in de tuin en er op dat moment een bespuiting plaats 
vond, zonder waarschuwing! Ik hoop dat u onze situatie kunt voorstellen, zit je 
lekker met vrienden en hun kinderen, in de tuin op een mooie zomerse 
middag…. Opeens beginnen je ogen te tranen en brandt je keel, je denkt het zal 
toch niet; je gaat 2 meter verder kijken en ja hoor je staart recht tegen de 
armen en nevel van de spuitwagen aan….. het enige wat je kunt doen is rennen 
naar binnen de barbecue, de dieren en de gedekte tafel maar achterlatend…… 
al het eten kan wel weg!

Ik kan u vertellen dames en heren van de raad dat het inbreuk is op je gevoel 
van veiligheid, het niet fijn wonen is als je 24 uur per dag 7 dagen in de week 
oplettend moet zijn of er een bespuiting plaats vindt. Je voelt je gejaagd, het 
leven van ons wordt bepaald door de bollenboer of we wel of niet buiten 
mogen zijn! Dat je niet van huis durft zonder de dieren binnen te doen en alle 
ramen en deuren dicht te doen, hoe warm het ook is. Was buiten hangen komt 
op ons terrein helaas al helemaal niet meer voor.



Dit perceel is ons huis, ons thuis, wij zouden er veilig en ontspannen moeten 
kunnen wonen, zonder dat onze gezondheid en grond wordt aangetast volgens 
artikel 2 en 8 EVRM.
U leden van de raad bent veel te vroeg met het nu al willen toekennen (van 
misschien te kleine) of afwijzen van spuitvrije zones, de komende maanden 
zullen er veel resultaten van onderzoeken uitkomen. Wat alleen al te denken 
van de actuele publiciteit van vooraanstaande medici over de relatie 
gewasbeschermingsmiddelen en ontwikkeling van kleine kinderen en/of de 
relatie met Parkinson?

Ik hoop dat u een beslissing neemt nu en dat u uw burgers beschermt en 
voordat een bollenboer bollen mag poten op een perceel u eerst de condities 
bekijkt (windrichting, de afstand naar de woning en de mensen die er wonen 
peilt.) Als alle condities goed zijn kunnen op die percelen de bollen gezet 
worden, maar als u uitvind dat de condities niet goed zijn, hoop ik dat u burgers 
zoals wij zult beschermen zoals het u betaamd en nee zegt tegen bollen daar! 
Sommige percelen zijn door hun ligging zo dicht bij bebouwing (woningen) met 
hoofdzakelijk een windrichting vanaf het bollenveld op de bebouwing gericht, 
gewoon niet geschikt voor bollen. 

Wij gebruiken zelf niets aan gifstoffen op ons terrein, wij zijn biologisch! De 
bollenboeren en landeigenaren hebben lak aan ons burgers, ik hoop u niet!
De overheid stelt dat u een spuitvrijezone lokaal kunt regelen in het 
bestemmingsplan.
Ik hoop dat u ons beschermd en zorgt voor een ruime spuitvrije zone! 

Mijn dank voor uw aandacht, Voorzitter, Gemeenteraad.

M. de Graaf


